
другого засідання
Ради з питань внутрішньо переміщених осіб

ПРОТОКОЛ №2

м. Черкаси 16.05.2024 року

Початок засідання: 10:00

Місце проведення: Черкаська міська рада, вул. Байди Вишневецького, 36, 
каб. 206.

Присутні 12 членів ради з питань внутрішньо переміщених осіб:

Аліна ШАДУРА голова Ради ВПО, внутрішньо переміщена особа

Олександр КЛИМЕНКО заступник голови Ради ВПО, внутрішньо 
переміщена особа

Г алина ЯДЛОВСЬКА секретар Ради ВПО, головний спеціаліст сектору 
№ 6 відділу призначення та перерахунку
соціальних виплат управління соціальної
допомоги та компенсаційних виплат департаменту 
соціальної політики Черкаської міської ради

Надія ГЕТЬМАН членкиня Ради ВПО, заступник директора 
департаменту - начальник управління контролю 
якості медичних послуг - начальник відділу 
контролю медичної допомоги дорослому
населенню департаменту охорони здоров’я та 
медичних послуг Черкаської міської ради

Людмила
ІВАНГОРОДСЬКА

членкиня Ради ВПО, начальник відділу захисту 
прав дітей служби у справах дітей Черкаської 
міської ради

Володимир ПЕТРОВ Член Ради ВПО, директор комунального 
комерційного підприємства Маріупольської
міської ради «м.ЄХАБ»

Тетяна ВОЛОДАРСЬКА фахівець по зв’язкам з громадськістю
відокремленого підрозділу Асоціації «ТРІАНГЛЬ 
ЖЕНЕРАСЬОН ЮМАНІТЕР» в Україні

Ганна СОЛДАТЕНКО членкиня Ради ВПО, внутрішньо переміщена 
особа



Яна ЛЄБЄДЄВА членкиня 
особа

Ради ВПО, внутрішньо переміщена

Лілія ДУДНИК членкиня 
особа

Ради ВПО, внутрішньо переміщена

Діна ПРОСКУРА членкиня 
особа

Ради ВПО, внутрішньо переміщена

Людмила ЧИЧЕРА членкиня 
особа

Ради ВПО, внутрішньо переміщена

Відсутні 6 членів Ради ВПО: Віталій ПОЛТАВЕЦЬ, Дарія СТОЛЯРОВА, 
Олена ME ЛЬНИТ Т ТИН А, Марина БАКЛАНОВА, Лілія ЗАВАЛІЙ, Світлана 
КОРАБЛЬОВА.

Засідання є правомочним.

Запрошені на засідання Ради з питань внутрішньо переміщених осіб:

Ірина ПАРХОМЕНКО членкиня Благодійного фонду «Забезпечення 
ВПО», внутрішньо переміщена особа

Лілія МАЗЕНКО членкиня Благодійного фонду «Забезпечення 
ВПО», внутрішньо переміщена особа

ПОРЯДОК ДЕННИЙ:

1. Про погодження порядку денного.
2. Про обговорення плану роботи Ради ВПО на 2024 рік.
3. Про обговорення вибору офіційних комунікаційних майданчиків Ради ВПО.
4. Про обговорення пропозицій з висвітлення діяльності Ради ВПО на 
інформаційних ресурсах Черкаської міської ради.
5. Про обговорення питання продовження терміну перебування ВПО в 
стаціонарній службі «Тимчасовий притулок для осіб та сімей з дітьми».
6. Про обговорення важливості навчання та онлайн-зустрічей з представниками 
громадських організацій та благодійних фондів, які працюють в сфері 
представленя інтересів та захисту прав ВПО.
7. Про гру UChange про адвокацію від ГО «Асоціація відродження та розвиток»



1. Про погодження порядку денного.

СЛУХАЛИ:
Аліну ШАДУРУ, яка відкрила друге засідання Ради з питань внутрішньо 

переміщених осіб. Привітала членів Ради ВПО та учасників засідання.
Ознайомила членів Ради ВПО з порядком денним, висвітлила кожний 

пункт порядку, та запропонувала його погодити голосуванням. 
ГОЛОСУВАЛИ: “ЗА” - одностайно.

ВИРІШИЛИ: 
Погодили запропонований порядок денний.

2. Про обговорення плану роботи Ради ВПО.

ВИСТУПИЛИ:
Аліна ШАДУРА, яка ознайомила членів Ради ВПО з Планом роботи 

Ради з питань внутрішньо переміщених осіб м. Черкаси на 2024 рік та 
запропонувала погодити голосуванням затвердження плану. 
ГОЛОСУВАЛИ: “ЗА” - одностайно.

ВИРІШИЛИ: 
Погодити План роботи Ради ВПО м. Черкаси на 2024 рік.

3. Про обговорення вибору офіційних комунікаційних майданчиків Ради 
ВПО.

СЛУХАЛИ:
Аліну ШАДУРУ, яка запропонувала в якості офіційного 

комунікаційного майданчика Ради ВПО Facebook.
ВИСТУПИЛИ:

Олександр КЛИМЕНКО наголосив, що сторінка на Facebook має бути 
обов’язково для висвітлення діяльності Ради ВПО.

Надія ГЕТЬМАН додала про необхідність на сторінці Facebook 
опублікувати план Ради ВПО на 2024 рік, висвітлювати та анонсувати заходи 
ініційовані Радою ВПО, обмінюватись досвідом з іншими Радами ВПО. 
ГОЛОСУВАЛИ: “ЗА” - одностайно.

ВИРІШИЛИ: обрати офіційним комунікаційним майданчиком Ради ВПО 
Facebook

ВИСТУПИЛИ:
Олександр КЛИМЕНКО з пропозицією визначити уповноважену 

особу адміністратора, яка буде вести сторінку на Facebook.



Володимир ПЕТРОВ з пропозицією розглянути зовнішню кандидатуру 
адміністратора сторінки Facebook, людину, яка хоче допомагати Раді ВПО 
вести сторінку, вміє це робити, має час для ведення сторінки, має досвід в сфері 
журналістики, та запропонував кандидатуру адміністратора сторінки 
запрошену особу Лілію Мазенко, та другим адміністратором голову Ради ВПО 
Аліну Шадуру.
ГОЛОСУВАЛИ: “ЗА” - одностайно.

ВИРІШИЛИ:
Обрати адміністратором сторінки Facebook для створення та ведення 
запрошену внутрішньо переміщену особу Лілію Мазенко, та другим 
адміністратором голову Ради ВПО Аліну Шадуру.

4. Про обговорення пропозицій з висвітлення діяльності Ради ВПО на 
інформаційних ресурсах Черкаської міської ради,

СЛУХАЛИ:
Аліну ШАДУРУ, яка запропонувала надавати до ЧМР інформацію про 

результати засіданнь Ради ВПО за для висвітлення їх на офіційних 
комунікаційних майданчиках.
ГОЛОСУВАЛИ: “ЗА” - одностайно.

ВИРІШИЛИ:
Надавати до ЧМР інформацію про результати засіданнь Ради ВПО за для 
висвітлення їх на офіційних комунікаційних майданчиках.

5. Про обговорення питання продовження терміну перебування ВПО в 
стаціонарній службі «Тимчасовий притулок для осіб та сімей з дітьми»

СЛУХАЛИ:
Аліну ШАДУРУ яка надала слово для виступу Мазенко щодо питання 

продовження терміну перебування ВПО в стаціонарній службі «Тимчасовий 
притулок для осіб та сімей з дітьми» (далі - Шелтер) за адресою: м. Черкаси, 
вул. Благовісна, буд. 148.

ВИСТУПИЛИ:
Лілія МАЗЕНКО розповіла, що її примусово виселяють з Шелтеру 

за адресою: м. Черкаси, вул. Благовісна, буд. 148, хоча згідно з Законом 
України не мають право цього робити. А саме, 29.03.2024 Кабінет Міністрів 
України вніс зміні до Порядку постанови КМУ від 29.04.2022 № 495 (далі - 
Постанова). Проект відповідного документа розроблено на виконання Закону 
України від 08.11.2023 № 3446-ІХ «Про внесення змін до Закону України «Про 
забезпечення прав і свобод внутрішньо переміщених осіб» (далі - Закон) щодо 



деяких питань забезпечення ВПО житлом для тимчасового проживання». 
Постановою надаються гарантії щодо недопущення окремим категоріям 
примусового виселення із житла для тимчасового проживання у період дії 
воєнного стану та 6 місяців після його закінчення.

Розповіла, що проживала в Шелтері (тимчасовому притулку для осіб та 
сімей з дітьми) 1 рік (складено 2 договори по пів року), та після закінчення 
договору на проживання 27.03.2024 керівництво закладу намагається її 
висилити. її (об визначитись з іншим місцем проживання керівництво закладу 
порекомендувало їй звернутись в Черкаську міську раду в каб. 502 у житловий 
відділ, тому що Шелтер це тимчасовий притулок. Зазначила, що її відкрито 
виганяють на вулицю шукати собі самостійно житло, пояснюючи це тим, що 
немає куди поселяти інших людей.

Зазначила, що зверталась до Гаркавої Марини Олександрівни та 
Савранської Людмили Миколаївни з цим питанням, але вони не підтримали її, 
та вважають, що мають і інші ВПО жити в цьому Шелтері, як в комплексі для 
тимчасового притулку.

Наголосила, що орендувати самостійно житло у м. Черкаси не має змоги. 
Вважає, що після прийняття Постанови, яка вносить зміни до Закону її не 
мають права виселяти примусово з місця її фактичного проживання.

Пропонує розглянути вищезазначене питання Раді ВПО щодо не 
виселення її з Шелтеру, а також ініціювати Радою ВПО внесення Шелтеру до 
житлового фонду м. Черкаси.

Володимир ПЕТРОВ запропонував Лілії Мазенко звернутись із 
письмовим зверненням до Ради ВПО щодо порушення питання неправомірного 
її виселення з Шелтеру та без надання альтернативного житла не виселяти 
ВПО.

Водночас виникають питання до ЧМР: чи є стратегічний план 
розселення ВПО? Які умови постановки на квартирний облік всіх ВПО (на 
постійний чи на соціальний)? Чи є програма фінансування першого внеску 
ЧМР для кредитування житла для ВПО?

Олександр КЛИМЕНКО поцікавився, хто власник будівлі Шелтеру, чи 
на балансі ця будівля Черкаської територіальної громади?

Надія ГЕТЬМАН розповіла, що будівля Шелтеру це колишня дитяча 
поліклініка, зараз передано будівлю на баланс департаменту соціальної 
політики ЧМР, в цій будівлі був зроблений ремонт спеціально для тимчасового 
притулку для розміщення та тимчасового проживання ВПО.

Аліна ШАДУРА підтримала пропозицію Володимира Петрова, та 
запропонувала Лілії Мазенко направити офіційне звернення до Ради ВПО, та 
під час наступного засіданя Рада ВПО розгляне його.

6. Про обговорення важливості навчання та онлайн-зустрічей з представниками 
громадських організацій та благодійних фондів, які працюють в сфері 
представленя інтересів та захисту прав ВПО.



ВИСТУПИЛИ:
Аліна ПІАДУРА з інформацією про необхідність постійного навчання в 

сфері представлення інтересів та прав ВПО. Згадала про нещодавну участь її та 
членів Ради ВПО у дводенному сертифікаційному тренінг-воркшопу 
«Практична адвокація для інтеграції внутрішньо переміщених осіб» в рамках 
проекту «Черкащина об’єднує: адвокація для інтеграції ВПО», за підтримки 
програми «Єднання заради дії» проведений ГО «Асоціація «Відродження та 
розвиток» в партнерстві з громадською організацією «Форум розвитку 
громадського суспільства». Також зазначила про важливість постійного 
навчання та онлайн-зустрічей з представниками громадських організацій та 
благодійних фондів, які працюють в сфері представлення інтересів та захисту 
прав ВПО, які безкоштовно проводять навчання в форматі онлайн-зустрічей.

Лілія ДУДНИК поцікавилась, чи є графік навчань? Як часто можна 
брати участь у навчаннях, адже останній захід виявився дуже корисним та 
інформативним.

Надія ГЕТЬМАН зазначила, що самонавчання та самоорганізація також 
дуже дієве, вивчення законодавчої бази, пошук інформації, його обробка та 
аналітика тільки допомагають у розвитку.

7. Про гру UChange про адвокацію від ГО «Асоціація відродження та 
розвиток».

ВИСТУПИЛИ:
Аліна ПІАДУРА про можливість сьогодні пройти інтерактивну реаліті- 

гру про адвокацію «UChange: Країна - інструментарій для інтеграції ВПО», 
якої нещодавно сама навчилась з іншими членами Ради ВПО, та запросила усіх 
учасників засідання долучитись до гри, щоб продемонструвати учасникам 
можливості використання методики розробки адвокаційної кампанії з 
використанням гри та цифрової матриці на прикладі одного з питань учасника, 
а саме проблемної ситуації Лілії Мазенко щодо виселення з Шелтеру. 
Обговорити з учасниками можливі ідеї для адвокації., розробити проект та 
формування плану адвокації та планування комунікаційної кампанії проекту 
адвокації.

Лілія ДУДНИК окреслила правила гри та як ведучий провели гру для 
учасників на прикладі вищезазначеного питання Лілії Мазенко.

Голова Ради з питань 
внутрішньо переміщених осіб

Секретар Ради з питань 
внутрішнто переміщених осіб

Аліна ШАДУРА

Галина ЯДЛОВСЬКА


